
 

 

Onsdag aften var der i Helsinge informationsmøde angående 
kystsikringsprojektet “Nordkystens fremtid”. 

Dette var et rigtigt godt arrangeret møde med stort fremmøde fra borgere langs hele 
nordkysten.  

Desværre er der stadig rigtig mange ubesvarede spørgsmål, hvor det vigtigste nok er, den økonomiske side af 
dette gigantiske projekt. 

Hvad koster det og hvem skal betale? 

Mon ikke det snart er på tide at få bare et lille overblik over dette, og vi får lavet en aftale om dette, inden vi 
fortsætter med at bruge millioner af kommunale skattekroner, på den ene undersøgelse efter den anden.  

Hele projektet går primært ud på at indvinde enorme mængder af sand og ral, pumpe dem op stranden, og 
gøre dette år efter år efter år i 50 år. Den hårde og nødvendige kystsikring er lodsejerens egen opgave. 

Samtidig med at dette projekt planlægges, har regionen store udfordringer med at finde råstoffer på land, til 
byggerier af veje, kloakker, klimasikring m.m. 

Er det så korrekt at indvinde disse enorme mængder af sand og ral hvert år, når vi ved at de forsvinder igen 
ved kraftige storme som rammer nordkysten lejlighedsvis, helt efter naturens egen orden? 

2,4 millioner kubikmeter sand og ral skal i første omgang placeres på strandene og efterfølgende skal der 
pumpes ca. 800.000 kubikmeter op på strandene årligt.  

Mon ikke denne flytning af disse mange tons råstoffer koster rigtig meget på CO2 kontoen?  

Sjovt nok er dette ikke emne, vi drøfter særlig meget i udvalget for miljø, klima og kyst (MKK), selvom 
Enhedslistens udvalgsformand også er medlem i den fælles kommunale styregruppe af “Nordkystens 
fremtid”   
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Bent Hansen 

Byrådsmedlem (V) 

benha@gribskov.dk 
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